

Mr. Axworthy, seconded by Mr. Guilbault (Saint-Jacques), moved motion numbered 16,—That Bill C-15, be amended in Clause 5 by adding immediately after line 34 at page 4 the following:

“(g) advise the Governor in Council of proposed allowance or disallowance of investments in new businesses or acquisitions by non-Canadians in accordance with the provisions set out elsewhere in this Act and seek its approval therefor; and”

and by renumbering the subsequent paragraph.

Mr. Langdon, seconded by Mr. Manly, moved motion numbered 17,—That Bill C-15, be amended in Clause 5 by striking out line 3 at page 5 and substituting the following therefor:

“the government of any province or territory or any”.

Mr. Langdon, seconded by Mr. Manly, moved motion numbered 18,—That Bill C-15, be amended in Clause 5 by striking out lines 6 to 9 at page 5 and substituting the following therefor:

“(c) shall convene industrial sector-based advisory groups consisting of representatives of business, labour, provincial and local authorities and other interested parties, to make recommendations with regard to private and government investment and related policies and priorities in their sectors in conjunction with subsection in 5(1)(e).”

And debate arising thereon;

Mr. Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the One Hundredth Report of the Clerk of Petitions, stating that the following Petition, presented on Friday, April 26, 1985, does not meet the requirements of the Standing Orders as to form:

- the petition presented by the honourable Member for Northumberland—Miramichi (Mr. Jardine) concerning the expansion of the Rifle Range at the Local Service District of Nordin, in the Province of New Brunswick.

Mr. Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the One Hundredth and First Report of the Clerk of Petitions, stating that the following Petition, presented on Friday, April 26, 1985, meets the requirements of the Standing Orders as to form:

- the petition presented by the honourable Member for Egmont (Mr. Henderson) concerning the reinstatement of funding for CANAGREX.

Miss Nicholson (Trinity), from the Standing Committee on Public Accounts, presented the Third Report of the Committee. (Auditor General's Report for the fiscal year ended March 31, 1984—comprehensive audit of the Department of National Defence)—Sessional Paper No. 331-8/17B.

M. Axworthy, appuyé par M. Guilbault (Saint-Jacques), propose la motion numéro 16,—Qu'on modifie le projet de loi C-15, à l'article 5, en ajoutant, à la suite de la ligne 30, page 4, ce qui suit:

«g) d'aviser le gouverneur en conseil des propositions d'acceptation ou de refus de création de nouvelles entreprises ou d'acquisition d'entreprises existantes par des non-Canadiens conformément aux dispositions contenues ailleurs dans la présente loi et de s'efforcer d'obtenir son approbation à leur sujet;»

et en changeant la désignation alphabétique de l'alinéa suivant qui devient l'alinéa h).

M. Langdon, appuyé par M. Manly, propose la motion numéro 17,—Qu'on modifie le projet de loi C-15, à l'article 5, en retranchant les lignes 2 et 3, page 5, et en les remplaçant par ce qui suit:

«en conseil, conclure avec un gouvernement, un territoire ou un organisme provincial des ententes».

M. Langdon, appuyé par M. Manly, propose la motion numéro 18,—Qu'on modifie le projet de loi C-15, à l'article 5, en retranchant les lignes 6 à 10, page 5, et en les remplaçant par ce qui suit:

«c) doit convoquer pour les différents secteurs industriels des groupes consultatifs composés de représentants des milieux des affaires, des syndicats et des autorités provinciales et locales et autres parties intéressées, en vue de recevoir des recommandations concernant l'investissement privé et public et les politiques et priorités y afférentes dans leurs secteurs respectifs compte tenu de l'alinéa 5(1)e).»

Il s'élève un débat;

Monsieur le Président fait savoir à la Chambre que le Greffier de la Chambre a déposé sur le Bureau le centième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître que la pétition suivante, présentée le vendredi 26 avril 1985, n'est pas conforme aux exigences du Règlement quant à la forme:

- la pétition présentée par l'honorable député de Northumberland—Miramichi (M. Jardine) sur l'agrandissement du champ de tir du district de service local de Nordin, dans la province du Nouveau-Brunswick.

Monsieur le Président fait savoir à la Chambre que le Greffier de la Chambre a déposé sur le Bureau le cent unième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître que la pétition suivante, présentée le vendredi 26 avril 1985, est conforme aux exigences du Règlement quant à la forme:

- la pétition présentée par l'honorable député d'Egmont (M. Henderson) sur le rétablissement du budget de CANAGREX.

M^lc Nicholson (Trinity), du Comité permanent des comptes publics, présente le troisième rapport de ce Comité (Rapport du vérificateur général pour l'exercice financier terminé le 31 mars 1984—Vérification intégrée du ministère de la Défense nationale)—Document parlementaire n° 331-8/17B.